
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. september 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 880 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Morten-
sen (S).

Spørgsmål nr. 880:
”Hvad er ministerens holdning til, at en ny undersøgelse af arbejdsvilkårene 
blandt ledende overlæger på 21 sygehusafdelinger viser, at de ledende over-
læger er så frustrerede over udviklingen, at mange overvejer at stoppe? Jf. 
Berlingske Tidende 28. september 2010.”

Svar:
Jeg kan konstatere, at der i den nævnte artikel fremsættes påstande om, at 
det udvidede frie sygehusvalg skævvrider prioriteringen i sundhedsvæsenet. 

Jeg bemærker i den forbindelse, at henvisning til behandling på et aftalesyge-
hus under det udvidede frie sygehusvalg sker med udgangspunkt i en henvis-
ning til den samme behandling på et offentligt sygehus. Det udvidede frie sy-
gehusvalg ændrer således ikke ved, at henvisning til behandling skal ske på 
baggrund af en lægefaglig vurdering.

Jeg kan samtidig henvise til mine besvarelser af spørgsmål 865 og 867, over-
sendt til Folketingets Sundhedsudvalg den 30. september 2010.
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